
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 2. 3. 2022 

Na poměry hrozícího světového konfliktu slušně navštívená schůze začala s malým zpožděním. Schůze byla 

plánována jako výroční, ale výroční nebude, protože se nestihlo vše připravit. Přítel předseda popřál přítelkyni 

pokladní s malým zpožděním k „33.“ narozeninám. Popěvek „Pokladní má narozeniny…“ se neujal, ale po přání se 

přítelkyni Jirouškové zatleskalo. Přítelkyně pokladní obdržela voskovou figurku přítele sv. Ambrože, patrona nás 

všech.  Systém CIS je bonzák, takže se ví o všech narozeninách. 

Výsledky vyšetření měli a organizace opatření, objednávky léčiv 

Kolovaly výsledky vyšetření na varroázu. Přítelkyně Belušová zašle asi i do mailu. Léčiva je možné si ještě 

přiobjednat. Spady jsou vysoké. Zkusí se dohledat souvislosti, např. s daty kdy se léčilo. Přítel Titěra z výzkumného 

ústavu v Dole doporučuje u vyšších spadů udělat alespoň 2 fumigace Varidolem, lépe kombinovat s nátěrem M1 

AER. Odběr vzorků v rámci akce „Hrr na mor“ probíhá až do konce května.  

Reklamní předměty - návrhy 

Přišla nám výzva od svazu - je možno nechat vyrobit nějaké reklamní a dárkové předměty. Je na to 10 tis, 15 tis je 

na tiskové materiály. Jde spíš pro styk s veřejností (soutěže, medové Vánoce). Jdeme zatím po praktických věcech, 

jeden z návrhů je na látkové tašky. Napadne-li někoho nějaký slogan nebo heslo (jako např. „Mám problémy 

s matkou“) – dát přítelkyni Belušové do mailu.    

Peněžní a materiálový příspěvek na Ukrajinu 

Na kroužku vznikl návrh přispět z úspor základní organizace na pomoc Ukrajině, která je aktuálně postižená ruskou 

agresí. Tuto konkrétní pomoc organizuje přítelkyně Martina Traganová. Nejsme úplně chudá organizace ale ani 

bohatá. Bylo by lepší peníze odhlasovat na příští schůzi, ale měsíc je ještě dlouhá doba a kdo rychle dává dvakrát 

dává. Přítelkyně Traganová popsala situaci na Ukrajinsko-Slovenských hranicích a formu podpory prostřednictvím 

Karavan centra, což je prostřednictvím přítelkyně Traganové zaručený, bezpečný a konkrétní způsob pomoci. 

Pokud někdo má jiné návrhy či kanály, jak pomoci, nechť je řekne. Po diskusi a porovnání s možnostmi organizace 

byla navržena částka 25 tis. Kč. Proti: nikdo, zdrželi se: 2 (jedním z nich z důvodů procedurálních byla 

navrhovatelka př. Traganová), pro: všichni ostatní – příspěvek byl schválen. Dále se vyřešilo technické provedení 

nákupu: provede jej přímo přítelkyně Traganová. Kdo by měl cokoliv, co chce poslat, může donést na Čabárnu. 

Přítel předseda přítomným za solidaritu poděkoval. 

Referát z cest – Nové muzeum včelařství  

Přítelkyně Belušová byla pozvána na otevření nového muzea včelařství v Želivi, kam byly poskytnuty fotorámky 

z NSEV Kladno. Tematicky je muzeum trošku neladně propojeno s muzeem motocyklů, které bylo podmínkou 

otevření muzea včelařství. Expozice je zatím jen čtvrtinová, než máme v Kolči. Jedná se spíš o okrajovou expozici, 

ale námětem k výletu přesto může být. Tamní muzeum je napojeno na nízkonástavkáře, účastnil se zde známý 

včelař Petr Texl. Mohli bychom ho využít jako přednášejícího, který by mohl pohovořit o včelaření zase z jiného 

pohledu, než jsme zvyklí. 

Přijímání 

Přijímal se přítel Michal Matouš Přívratský ze Švermova, který by postupně (třeba příští rok) chtěl začít včelařit na 

své zahradě na Vinařické ul. v Kladně. Přítel předseda nabídl pozvání do včelařského kroužku. Proti: nikdo, zdrželi 

se: 1, pro: všichni ostatní – přítel Michal byl přijat. 

 



 

Diskuse 

2. sobotu v červnu proběhne opět Medová pouť v Kolči. Domluvme se opět na rychlé brigádě v muzeu včelařství 

v Kolči. Na příští schůzi by se navrhly konkrétní termíny.  

Přítelkyně Belušová poslala kolovat vzorek mezistěny – nabízí zpracovatel Maurer z Řevničova. Lze si nechat 

vyrobit i z malého množství vosku, (od 2,5 kg), to ale vychází neefektivně, sazba 400 Kč. Jinak jsou ceny srovnatelné 

s konkurencí. Zase je to trochu jiná technologie. Dosud využívaný přítel Balaštík je daleko a čeká se u něj dlouho, 

Řevničov je blíž. Nejvíc času na výrobu je přes zimu. Zbytek slije výrobce do krychličky. Výška buněk (měřitelná 

nejlépe výškou štosu daného počtu mezistěn) je někde mezi výškou stěn mezistěn společností Annkas a mezistěn 

od pana Balaštíkem. Další zpracovatel je mezi Hostomicemi a Mníškem. Je levnější než Břínek, kterého kopíruje a 

v provedení zdá se i lepší. Vosk zpracovává jen přes zimu a bez záruk, které by o kvalitě přesvědčily.  

Přítelkyně Belušová sondovala, kolik lidí se dostaví na příští schůzi. Ta už by snad konečně měla proběhnout jako 

výroční.   

Př. Hrdlička nabízel vyzimované oddělky, ale přítelkyně Traganová řekla, že už nabídka není aktuální.  

Na svazu se vytvořila dvě nová pracovní místa. Nasavrky vypisují nové rekvalifikační kurzy.  

Př. Belušová a přítel Linhart přijali nabídku spolupráce s ženskou věznicí ve Velkých Přílepech. Krásné místo na 

včelaření. Měly to původně učit Nasavrky. Přítel předseda navrhuje závěrečnou zkoušku v uklízení muzea v Kolči. 

Mělo by to být placené, ale neví se za kolik, možná to bude charita.  

Přítel Červinka vyřizoval do pléna nabídku umístění včelstev na pozemku za požární nádrží ve Stehelčevsi. 

Přítelkyně Traganová však upozornila na blízkost koupaliště. Vlastně je tam i dětské hřiště. Pozemek ještě není 

oplocený, ale mělo by se to letos dělat. Dle majitele je tam navíc zakázáno pěstovat kořenovou zeleninu kvůli 

těžkým kovům v půdě. Do nektaru by se však škodlivé látky neměly dostat. Co by za to majitel chtěl je nejasné, 

ale nabídka vypadá poměrně problematicky.  

Přítomní si vyměnili informace o proletech, nošení pylu, počasí apod.  

Přítel předseda pocítil zimu, která se skutečně vkradla, proto se dotázal, jestli má ještě někdo něco do diskuse a 

následně schůzi ukončil s pozváním na schůzi příští, která snad už konečně bude schůzí výroční.  

 

 

zapsal přítel Jan Červený  


